
Silkeborg den 26. januar 2009. 
 
 
Region Midtjylland 
Regionsformand Bent Hansen 
 
Hvor overlever man bedst, eller hvor får man den bedste behandling ved kræft? 
 
Det var en af tophistorierne i gårsdagens nyheder. Også Region Midtjyllands hospitaler blev omtalt 
med dårlige resultater 
 
Brystkræft, her nævnes Randers, Herning og Holstebro 
 
Kræft i æggestokkene her nævnes Horsens 
 
Tyktarmskræft, her nævnes Randers, Herning og Horsens 
 
Endetarmskræft, her nævnes Randers og delvis Herning 
 
Det er en voldsom historie, og alt kan næppe tydes ud fra de artikler der har været. Men tilbage 
sidder nu bekymrede patienter og pårørende. Og jeg som politiker er da også bekymret for 
situationen. Er vores resultater eller planlægning af kræftbehandlingen virkelig så dårlig? 
 
Jeg skal bede om at regionsrådet får en forklaring på hvad der gemmer sig bag tallene for de steder, 
hvor vi foretager kræftbehandling. 
 
Jeg skal ligeledes bede om en bedømmelse af, om der er behov for at samle kræftbehandlingen, og 
om vi skal samarbejde mere på tværs af regionerne for at sikre en bedre kræftbehandling. 
 
 
Venlig hilsen 
Bente Nielsen SF 
Medlem af Sundhedsplanudvalget  


